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Rada Miejska w Sośnicowicach 
Sesja - Radni 

Protokół nr XLIV 

z sesji Rady Miejskiej w Sośnicowicach 

w dniu 17.10.2018 r. 

 

Obrady rozpoczęto 17 października 2018 r. o godz. 15:00, a 

zakończono o godz. 17:02 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Regina Bargiel 

2. Adam Dyszka 

3. Józef Glagla 

4. Henryk Goldman 

5. Brygida Hosz 

6. Maciej Kozubski 

7. Barbara Ludwig 

8. Anna Margoś-Lisik 

9. Klaudiusz Matysik 

10. Irena Musioł 

11. Lucyna Tischbierek 

12. Maria Waliczek 

13. Andrzej Wiaderny 

14. Bernard Wilczek 

15. Małgorzata Wosiek 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 

Przew. Rady- Dzień Dobry Państwu, Witam bardzo serdecznie na XLIV sesji Rady Miejskiej 

w Sośnicowicach. Witam radnych, Panią Burmistrz z pracownikami, wszystkich obecnych 

dzisiaj na tej sesji, dyrektorów Panie dyrektorki jednostek, szkół, przedszkoli i mieszkańców 

naszej gminy, radnych powiatowych. Szanowni Państwo otwieram XLIV sesję Rady 

Miejskiej w Sośnicowicach. Jeszcze  kworum, jest na Sali obecnych 15 radnych, proszę o 

podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku na tablecie. Jesteśmy w komplecie i możemy 

podejmować prawomocne uchwały. Szanowni Państwo jeszcze jedno słowo przed 

przeczytaniem porządku obrad dzisiejszej sesji. Jest to nasza ostatnia sesja, także mam taki 

osobisty apel, żeby potraktować to jako takie posiedzenie merytoryczne, rzeczowe, żebyśmy 

zostali zapamiętani jako dobra rada, która podejmowała dziesiątki, a nawet setki bo mamy 

300 któryś już numer uchwał na rzecz naszej lokalnej społeczności.  
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2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek naszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

6. Informacja o pracy stałych Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

7. Zmiany w planie zadań i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2018. 

8. Przyjęcie uchwał: 

 

a) Druk Nr VII/XLIV/1/2018 projekt uchwały Nr XLIV/364/2018 w sprawie: zmiany Statutu 

Gminy Sośnicowice. 

 

b) Druk Nr VII/XLIV/2/2018 projekt uchwały Nr XLIV/365/2018 w sprawie: przyjęcia 

Programu Współpracy Gminy Sośnicowice z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2019- 2020. 

                                         
c) Druk Nr VII/XLIV/3/2018 projekt uchwały Nr XLIV/366/2018 w sprawie: powołania 

komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Miejsko Gminnej Ośrodek Zdrowia 

w Sośnicowicach. 

 

d) Druk Nr VII/XLIV/4/2018 projekt uchwały Nr XLIV/367/2018 w sprawie: stawek podatku 

od nieruchomości na terenie gminy Sośnicowice. 

 

e) Druk Nr VII/XLIV/5/2018 projekt uchwały Nr XLIV/368/2018 w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy Sośnicowice na rok 2018. 

 

f) Druk Nr VII/XLIV/6/2018 projekt uchwały Nr XLIV/369/2018 w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 

 

8. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

9. Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad. 

 

 

Przew. Rady- Czy są jakieś uwagi co do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Nie widzę, zatem kto z radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej 

sesji. Proszę o podniesienie ręki do góry i przyciśnięcie przycisku na tablecie. Dziękuję 

bardzo, 15.  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przew. Rady- Czy są jakieś uwagi co do protokołu z obrad poprzedniej sesji ? Nie widzę. 

Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad poprzedniej sesji ? Proszę o podniesienie 

ręki do góry i naciśnięcie przycisku na tablecie. 14 za, przeciw 1. Nacisnęło się źle? No nie 

istotne, większością głosów protokół został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Pełniąca funkcję Burmistrza – Szanowna Pani przewodnicząca, droga Rado: 

 

Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym od 19.09.2018 r. r. do 16.10.2018 r. 

W minionym okresie  międzysesyjnym: 

 

I.  Wydano  12 zarządzeń Burmistrza w sprawach: 

1. 127/2018 z dnia 19.09.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

gruntowych Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w dzierżawę oraz w 

najem na czas oznaczony, 

2. 128/2018 z dnia 24.09.2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na 2018 

rok, 

3. 129/2018 z dnia 27.09.2018r. w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu 

rolnych nieruchomości gruntowych, położonych w Sierakowicach - przeznaczonych do 

sprzedażny, 

4. 130/2018 z dnia 28.09.2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na 2018 

rok, 

5. 130A/2018 z dnia 28.09.2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na 

2018 rok 

6. 131/2018 z dnia 01.10.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na: Dostawę fabrycznie nowych 2 sztuk nisko emisyjnych, 

niskopodłogowych autobusów z silnikiem diesla spełniającym normę EURO-6 dla 

komunikacji miejskiej w Sośnicowicach, 

7. 132/2018 z dnia 09.10.2018r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie dotyczącej  projektu 

uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Sośnicowice,  

8. 133/2018 z dnia 08.10.2018r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w sprawie projektu 
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uchwały dotyczącej przyjęcia Programu Współpracy Gminy Sośnicowice z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na lata 2019 -2020, 

9. 134/2018 z dnia 09.10.2018r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w sprawie projektu 

uchwały dotyczącej stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Sośnicowice, 

10. 135/2018 z dnia 11.10.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

gruntowych Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas 

oznaczony, 

11. 136/2018 z dnia 11.10.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia publicznych nieograniczonych przetargów ustnych na dzierżawę 

nieruchomości gruntowych przeznaczonych do wydzierżawienia w celu rolniczego 

użytkowania,  

12. 137/2018 z dnia 11.10.2018r. w sprawie zasad przyznania i rozliczenia dotacji celowej 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w Sośnicowicach. 

  

II. Przygotowano 6 projektów uchwał Rady Miejskiej. 

 

III. Ogłoszono przetarg na: 

 

1. Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Sośnicowicach jest to drugi przetarg , 

obecnie  oferty są  trakcie oceny. Pierwszy przetarg unieważniono z powodu nie 

spełnia warunków SIWZ przez jedną ofertę a druga przekraczała wartość środków 

przewidzianych w budżecie. 

2. Dostawę fabrycznie nowych 2 sztuk niskoemisyjnych niskopodłogowych autobusów z 

silnikiem Diesla spełniającym normę EURO-6 dla komunikacji miejskiej w 

Sośnicowicach jest to drugi  przetarg. Pierwszy  unieważniono ponieważ nie wpłynęła 

żadna oferta. Termin składania ofert w drugim przetargu to 05.11.2018 r. 

3. Budowa oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem terenów rekreacyjno-sportowych 

przy OSiR w Sośnicowicach . Był to drugi przetarg, został  unieważniony ponieważ  

jedna oferta przekraczała środki finansowe przewidziane w budżecie a druga nie 

spełnia warunków SIWZ.  

IV.W trakcie realizacji są następujące zadania: 

1.  Uporządkowanie gospodarki ściekowej w Bargłówce - dokumentacja projektowa 

kanalizacji sanitarnej – Wartość umowy 181 548 zł termin realizacji  przedłużony do 

30.12.2018 r. – negatywna decyzja wydana prze ZDW została uchylona przez WSA 

w Gliwicach, ZDW musi jeszcze raz rozpoznać sprawę. 

2. Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji Sośnicowice - 

dokumentacja projektowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Sośnicowice i 

Trachy oraz projekt oczyszczalni ścieków w Trachach. Wartość umowy 217 464 zł, 

termin realizacji  przedłużony do 30.06.2017 r. od 1 lipca 2017 r. naliczane są kary 

umowne. 
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3.  Wykonanie dokumentacji projektowej i uzyskanie pozwolenia na budowę kanalizacji 

sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w Sierakowicach w ramach zadania pn. 

"Budowa kanalizacji sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w Sierakowicach - 

dokumentacja projektowa" termin realizacji przedłużono do 30.12.2018 r.. wartość 7872 

zł,  Starosta wydał decyzje o pozwoleniu wejście na prywatną nieruchomość. Decyzja 

wpłynęła do urzędu 27.09.2018 r.  

4. Modernizacja garażu OSP w Rachowicach- projekt ,wartość 22 000 zł, termin wykonania 

upłynął 15 czerwca 2018 r. Od 16 czerwca 2018 r. naliczane są kary umowne. 

5. Budowa oświetlenia ul. Polnej w Sierakowicach – projekt, wartość umowy 27 060 zł. 

termin realizacji do 30.11.2018 r. 

6. Budowa oświetlenia ul. Polnej w Tworogu Małym – projekt. Wartość umowy 30 135 zł. 

termin realizacji do 30.11.2018 r. 

7. Projekt i budowa przedszkola miejskiego w Smolnicy - opracowanie dokumentacji 

projektowej, wartość umowy 78 000 zł. termin realizacji 12.10.2018 r. prawdopodobny 

termin ukończenia do 30.10.2018 r. 

8. Opracowanie dokumentacji projektowej budowlano-wykonawczej i kosztorysowej dla 

zadania pn.: "Stworzenie kompleksowego systemu publicznego transportu zbiorowego 

poprzez poprawę infrastruktury obsługi pasażerskiej w gminie Sośnicowice - etap II" oraz 

pełnienie nadzoru autorskiego.  Wartość umowy  99 630 zł termin realizacji 30.11.2018 r.  

9. Budowa sali gimnastycznej przy SP w Sośnicowicach - dokończenie zadania wartość 

umowy 3 793 001.42 zł termin realizacji umowy 1 lipca 2019 r.  

10. Zagospodarowanie terenu pomiędzy OSiR a Gimnazjum w Sośnicowicach - etap IV, 

termin realizacji 30.11.2018 r. wartość umowy 1 597 265 zł 

11. Budowę oświetlenia drogowego ulicy Pod Lasem w Bargłówce wartość umowy 84 870 zł 

termin realizacji 30.10.2018 r. 

12. Projekt pochylni do OSIR termin realizacji do 16.11.2018r. wartość 7000 zł. 

13. Projekt przebudowy budynku w Trachach termin realizacji do 03.12.2018 r. wartość  

24 800 zł 

14. Remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg gminnych w roku 2018 na terenie 

Gminy Sośnicowice termin realizacji 02.11.2018 r. 

 

IV. Zakończono; 

1. Budowę ulicy Wrzosowej w Smolnicy. 

2. Projekt budowy oświetlenia ul. Kasztanowej i Słonecznej w Rachowicach projekt. 

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- 21.09 mieliśmy spotkanie tzw. G8, wszystkich przedstawicieli 

z powiatu Gliwickiego. W miesiącu wrzesień rozpoczęły się Zebrania Wiejskie w których 

uczestniczyłam : 

12 WRZEŚNIA godz. 18.00 – ŁANY WIELKIE  

24  WRZEŚNIA godz. 18.00 – RACHOWICE  

25 WRZEŚNIA godz. 18.00 – BARGŁÓWKA  

26 WRZEŚNIA godz. 18.00 – SMOLNICA  

28 WRZEŚNIA godz. 18.00 – TRACHY  

1 PAŹDZIERNIKA godz. 18.00 – SOŚNICOWICE  

2 PAŹDZIERNIKA godz. 18.00 – SIERAKOWICE  

3 PAŹDZIERNIKA godz. 18.00 – KOZŁÓW  

5 PAŹDZIERNIKA godz. 18.00 – TWORÓG MAŁY  
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Pełniąca funkcję Burmistrza- 28 września odbył się konwent wójtów, burmistrzów 

Śląskiego Związku Gminy i Powiatów . 1 października odwiedziłam Panią Jadwigę 

obchodzącą swoje 90 urodziny. 5 października odbyła się konferencja podsumowująca 

zakończenie V kadencji Rady Powiatu. 11 października miałam okazję uczestniczyć w 

uroczystości pasowania pierwszaków w SP w Sośnicowicach, 12 w Bargłówce, 16 w 

Kozłowie- mówię o pasowaniu. Dziękuję.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, czy radni mają jakieś pytania? Dotyczące oczywiście 

informacji, które przed chwilą usłyszeliśmy. Nie ma.  

 

5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

 

Przew. Rady- Szanowni Państwo wiadomo, że radni są jak co roku zobligowani do składania 

oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia tego roku. I jest również taki wymóg, żeby do końca 

października taka informacja o złożonych oświadczeniach została przedstawiona na radzie. 

Do dnia dzisiejszego wszystkie oświadczenia, które zostały złożone i wysłane do Urzędu 

Skarbowego, nic nie wróciło z jakimiś uwagami, ale Urząd Skarbowy w zasadzie ma czas do 

końca października. No my niestety już w tym terminie nie będziemy się zbierać, jeżeli jakaś 

informacja wpłynie, to na pewno radni będą o tym poinformowani. Czasami się zdarza jakaś 

drobna korekta, czy coś, także proszę być w kontakcie, bo to i tak trzeba do końca na czysto 

wyjaśnić oświadczenia, które były składane 17.09, również wszyscy radni złożyli takie 

oświadczenia, także co do rady to są wszystkie informacje.  

 

Sekretarz Gminy- Również wszyscy pracownicy urzędu i dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych złożyli w terminie swoje oświadczenia majątkowe. Do chwili obecnej nie 

mamy żadnych informacji zwrotnych z Urzędu Skarbowego, czy zostały prawidłowo 

wypełnione, ale przypuszczam, że tak. W ostatnim tygodniu taka informacja spłynie. 

 

Przew. Rady- Często się tak zdarza, że w ostatnich dniach jakaś tam informacja wpływa, ale 

czy przez e-sesje czy w innej formie na pewno zostaniecie o tym powiadomieni.  

 

6. Informacja o pracy stałych Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

 

Radna Hosz- przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych- Dziękuję bardzo za głos, ja 

chciałam podsumować 4 lata działalności KSS. Nasza komisja to same Panie. Regina Bargiel, 

Barbara Ludwig, Anna Margoś- Lisik i ja Brygida Hosz jako przewodnicząca i jeszcze Pani 

Małgorzata Wosiek. Ja jako przewodnicząca, która nasza Komisja starała się stanąć na 

wysokości zadania i zająć się sprawami mieszkańców naszej gminy począwszy od tych 

najmłodszych do tych najstarszych. Staraliśmy się wsłuchać w głosy naszych mieszkańców, 

przedstawić ich problemy oraz wspólnie z radą w miarę możliwości je rozwiązywać. W 

naszej kadencji stanęliśmy przed trudnym zadaniem reformy oświaty. Dziękuję bardzo za 

konkretne pochylenie się nad tymi sprawami. W poszukiwaniu najlepszego rozwiązania 

zarówno pracownikom urzędu i świętej pamięci Burmistrzem Marcinem Stronczkiem jak i 

koleżankom i kolegom radnym. Staraliśmy się wybrać najrozsądniejsze rozwiązanie w II roku 

reformy i najtrudniejszy chyba czas przed następną radą w związku z zatrudnieniem 

nauczycieli wygaszonego gimnazjum. Staraliśmy się pomóc w rozwiązywaniu problemów 

sportowych, bo przecież tam mają okazję pożytecznie spędzić wolny czas nasze dzieci i 

młodzież. Na uwadze mieliśmy również dbałość o nasze gminne OSP. Cieszymy się, że udało 

się pozyskać środki w 2017 roku na zakup nowego wozu strażackiego do Trach i cieszyć się, 

że po długim oczekiwaniu mogliśmy go zobaczyć na własne oczy. Nadmienię również, że 
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leży nam na sercu brak wozu w Sośnicowicach. Na nasze pisma wysłane do Warszawy, 

Katowic i Waldemara Pawlaka, dostaliśmy z Katowic, w której główny komendant obiecuje 

znaleźć wóz strażacki, ja nie powiem że się zobowiązał, ja powiem, że obiecuje bo to różnie 

może być. Dla naszej gminy w przyszłym roku jednocześnie prosi o zabezpieczenie środków 

w budżecie gminy na przyszły rok. Chciałam się również odnieść do spraw przedszkoli. Nie 

prawdą jest, że nie interesujemy się przedszkolami od dawna. Od bardzo dawna organizujemy 

jako Komisja spotkania z dyrektorami szkół i przedszkoli. Co najmniej 2 razy w roku. Na 

tych spotkaniach zawsze pada pytanie co my jako rada możemy dla nich zrobić. Idąc dalej ja 

jako przewodnicząca jestem zapraszana na konkursy dyrektorów i tam również pada pytanie 

jak możemy pomóc? Za te wszystkie lata, tylko dwie panie dyrektorki przedszkoli zgłosiły 

problem. Była to Bargłówka i Smolnica, gdzie była mowa o przedłużeniu czasu pracy tych 

placówek. W Bargłówce jest już 9- cio godzinny czas pracy, a w Smolnicy powstanie mam 

nadzieję w niedalekiej przyszłości nowy obiekt. Tylko do tego obiektu mam trochę 

zastrzeżeń. Myśmy jako rada zgłaszali projekt maksymalnie 3 oddziałowy, projekt jest na 4 

oddziały, dowiedzieliśmy się o tym po fakcie. No chyba to tak do końca jest coś nie tak. W 

tym miejscu chciałabym moim koleżankom podziękować za współpracę i wyrozumiałość. 

Dziękuję również Radzie za to, że mogłam z Wami tu być w tej jakże trudnej kadencji. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, proszę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, radny 

Wilczek Bernard. 

 

Radny Wilczek- Dziękuję bardzo, ja chciałem tylko zapoznać radnych z przebiegiem kontroli 

która odbyła się 25 września a dotyczyła realizacji budżetu za I półrocze 2018 roku. Sama 

realizacja nie wzbudza, nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Zgodnie z terminem 

zostały przesłane informacje zarówno do Biura Rady jak i do RIO. Jedynym takim małym 

naszym powiedzmy bólem serca jest to, że realizacja tego budżetu za I półrocze jest  na 

poziomie powiedzmy około 30%, czyli to trochę nas martwi bo jest to niski współczynnik 

realizacji budżetu. Z tego co wiemy, bo do 25 nie wpłynęła opinia RIO, ale ta opinia po fakcie  

już wpłynęła i też jest pozytywna, także komisja też tutaj wydaje pozytywną opinię jeżeli 

chodzi o realizację budżetu za I półrocze 2018. Dziękuję bardzo.  

 

7. Zmiany w planie zadań i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2018. 

 

Skarbnik Gminy- Szanowni Państwo zaproponowana na dziś uchwała, projekt uchwały 

zawiera już te wszystkie elementy o których wspominałem w poniedziałek na komisjach, 

czyli i te które mieliście państwo w projekcie, w przedłożonej poprzednio uchwale jak i te 

które prezentowałem na tej komisji. W wyniku zmian generalnie, a potem o szczegółach 

powiem. Myślę, że plan zadań będzie najbardziej takim miarodajnym wyznacznikiem. Ale tak 

żeby po kolei jeśli chodzi o dochody to zmniejszamy w dziale 600 rozdział 616 drogi 

publiczne i gminne o kwotę 1 090 000 zł. dotację którą otrzymaliśmy i zwiększyliśmy o to 

plan na budowę ulicy szkolnej w Sośnicowicach i Łanach. Niestety będziemy musieli tą 

dotację zwrócić, ponieważ to zadanie nie zostanie zrealizowane, a warunkiem otrzymania tej 

dotacji była realizacja w tym roku. Następnie przekazujemy 79 632 zł leśnej krainie w tym 

roku na tegoroczną realizację zadania „ja w internecie” to jest taki miękki projekt polegający 

na tym, że będziemy szkolić przy udziale właśnie tej leśnej krainie mieszkańców w kilku 

panelach tematycznych. To zadanie jest rozłożone na 2 lata, w tym roku 79 632 zł. Od razu 

wspomnę, że jeszcze nie do końca wiem, że to będzie dotacja, bo nawet i wczoraj z Panem 

mecenasem dyskutowaliśmy czy to będzie usługa, która będzie świadczona Nam przez leśną 

krainę czy też dotacja, ale ponieważ dalej idącym i wymagającym tego by to wpisać do 
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uchwały. Jest dotacja to pozwolę sobie na ten moment wpisać to jako dotację, a jak 

ostatecznie rozstrzygniemy tą współpracę, to ewentualnie będziemy zmieniać, ale środki w 

każdym bądź razie są zabezpieczone. Otrzymaliśmy również zwiększoną o 3 012 zł dotację 

na zadania realizowane w imieniu wojewody. Planowana jest dotacja dla straży pożarnych na 

zakup doposażenia sprzętu, to też o tym wspominałem, pomniejszona dotacja na jedno z 

zadań, które miało być realizowane przy udziale środków zewnętrznych, chodzi o 

modernizację budynku straży pożarnej, dotacje na pomoc społeczną 1118 zł, druga kwota to 

jest 11 930 zł i ostatnia ta największa, bo to chodzi o 500+ zwiększona dotacja o 229 360 zł. 

Per saldo dochody minusujemy o 752 767, 13 zł. Jeśli chodzi o wydatki to gro z nich stanowią 

zmiany związane z przeniesieniem zadań w tym roku z różnych względów nie będę 

zrealizowane. Łącznie wydatki zmniejszamy o 4 292 721, 83 zł, ponieważ tutaj tak jak 

wspomniałem istotą tych zmian są zmiany w planie zadań to jeśli państwo pozwolicie to 

właśnie te zmiany odczytam. W dziale 010 rolnictwo i łowiectwo budowa kanalizacji 

sanitarnej do nieruchomości przy ulicy ceramicznej – 380 000 zadanie w tym roku zostaje 

tylko na poziomie 20 000 zł a pozostała kwota na rok następny do WPF. Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej Trachy przysiółek, Zamoście i nowa wieś, również – 150 000 podobna 

sytuacja zadanie przeniesione tutaj będzie i koncepcja opracowana, bo trzeba będzie 

opracować alternatywną jakąś wersję do przydomowych biologicznych oczyszczalni, które 

jak widać na przykładzie Tworoga nie do końca się tutaj jakoś sprawdzają. Dział 600 

transport i łączność, budowa drogi ul. szkolna w Sośnicowicach i Łanach łącznie – 2 745 000 

zł, to zadanie było przewidziane na kwotę 2 800 000, w związku z tym pozostawiamy tylko 

kwotę 55 na projekt, który został zrealizowany a pozostała kwota idzie do zwiększenia 

wydatków przyszłorocznych, czyli WPF na ten moment, bo projektu budżetu 

przyszłorocznego jeszcze nie ma. Przebudowa mostu na ulicy Leboszowskiej w Trachach 

również taka sama sytuacja – 218 000 zł w tym roku pozostanie tylko 16. Budowa szybu 

windowego w budynku użytkowanym przez SPZOZ, miejski gminny ośrodek zdrowia, 

podobnie 455 000 – zostanie tylko 5, pozostała z tego zminusowaniu kwota do WPF na rok 

następny. Jeśli chodzi o OSP czyli dział 754 modernizacja garażu OSP Rachowice – 100 000 

zł zostaje tylko 40 000 do WPF na rok 2019. Termomodernizacja budynku OSP w Kozłowie 

również – 213 000 zł zostaje tylko 17 i przeniesiona realizacja na rok następny no i Kozłów o 

tych 30 000 to są zewnętrzne środki, też trzeba je zminusować w całości, bo tutaj 

przeniesienia na rok następny już nie będzie, a przynajmniej nie na tym etapie, być może się 

uda pozyskać ale to dopiero będziemy mogli stwierdzić w przyszłym roku. 801 oświata i 

wychowanie i budowa budynku gospodarczo magazynowego w SP Bargłówka to jest nowe 

zadanie na wniosek Pani dyrektor została wprowadzona kwota 25 000 zł, natomiast zdjęte z 

realizacji tegorocznej modernizacja kotłowni w tejże szkole i projekt budowa komina 

dymowego  właśnie w Bargłówce łącznie – 45 000 + 25 per saldo – 20. Szkoła w Bargłówce 

będzie objęta termomodernizacją przyszłoroczną w związku z tym te cząstkowe realizacje w 

tym roku nie miałyby sensu. Projekt i budowa przedszkola miejskiego w Smolnicy, tutaj 

dodajemy 12 000 zł na ten projekt planujemy wydać 92, natomiast do WPF wprowadzona jest 

kwota 250 000  jako spodziewane nakłady, które co do kwoty ostatecznej dopiero wyjdą w 

oparciu o tą dokumentację na którą czekamy. 926 dział kultura fizyczna tutaj jest budowa 

oświetlenia na boisku piłkarskim przy ul. Wiejskiej w Sierakowicach 85 000 zł, tutaj to w 

całości to zostało zdjęte ze względu na to, iż być może w innym wymiarze powierzchniowym 

i lokalizacyjnym będzie w efekcie boisko w Sierakowicach w związku z tym jego oświetlenie 

będzie dopiero możliwe i zasadne w momencie kiedy ostatecznie się to ukształtuje. Na ten 

moment wydawanie pieniędzy na to zdanie byłoby niecelowe. I kolejny obiekt, budowa 

oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem obiektu rekreacyjno sportowych przy OSiR w 

Sośnicowicach również zadanie zminusowane o 188 000 i zostaje tylko 12, a pozostała kwota 

idzie do WPF jako zadanie przyszłoroczne. W związku z tym proszę państwa, że w bardzo 
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wielu przypadkach o tym WPF mówiłem, to nie będę może oddzielnego tematu poruszał, 

tylko wspomnę, że właśnie przesłanką do zmiany WPF przede wszystkim jest to, że 

przenosimy te wszystkie zadania na rok następny, a w efekcie pewnie znajdą się jako 

pochodna WPF w projekcie budżetu na rok 2019, to tak z grubsza wszystko, jak będą pytania 

to oczywiście odpowiem szczegółowo. 

 

Radna Hosz- Ja mam pytanie, bo nie wiem czy źle słuchałam na komisji, bo w protokole 

mam troszkę inaczej napisane, mianowicie na propozycje przedszkola w Smolnicy do WPF 

wpisać zadanie na 1 000 000 zł w 2019 oraz 4 000 000 zł w 2020, natomiast kwota 250 000 

na zabezpieczeniu w przyszłym roku w budżecie 50 000 zł na wykonanie przedszkola w 

Trachach.  

 

Skarbnik Gminy- Tak pewnie gdybym mówił o WPF, a nie w oparciu o to, to bym to 

powiedział. Całkowicie ma pani rację 250 000 dotyczy adaptacji pomieszczeń w Trachach, 

natomiast w sumie 5 000 000, 1 000 000 i 4 000 000 w WPF jest na budowę przedszkola w 

Smolnicy.  

 

Radna Ludwig- A gdzie jest odbicie w tych tabelach? Bo oczywiście ja przepraszam, ale 

jestem zainteresowana tym przedszkolem w Trachach, a nie mogę tego nigdzie Panie 

Skarbniku tutaj umieścić.  

 

Skarbnik Gminy- Bo to jest w WPF, w związku z tym nie w budżecie. To jest zupełnie 

oddzielny dokument. 

 

Radna Ludwig- Rozumiem, dziękuję. 

 

Przew. Rady- Czy jeszcze jakieś pytania? 

 

Radna Tischbierek- Tak, ja mam pytanie proszę powiedzieć czy wpłynęła faktura za laptopy 

i z jakiego paragrafu, za laptopy dla dzieci pierwszoklasistów i z jakiego paragrafu zostały 

zakupione? Dziękuję. 

 

Skarbnik Gminy- Do dnia dzisiejszego takiej faktury nie widziałem. A akurat przypadkowo 

rozmawiałem z Panią, która się tym zajmowała. Chodziło o to, co z nimi będziemy robić 

technicznie, czy przekazujemy je do GZOPO dalej i ja taką wersję uważam za prawidłową, 

czy też nie. Zdaje się, że padły słowa, że jak tylko przyjdzie faktura to będziemy przyjmować 

na stan. Czyli to też potwierdzałoby, że tej faktury jeszcze nie ma. Z czego było finansowane? 

Z promocji gminy.  

 

Radna Hosz - Ja przepraszam bardzo, to znaczy, że te laptopy zostały w szkołach? Nie 

dostały ich dzieci do domu? Tablety? Bo z tego co tutaj zrozumiałam, jeżeli to ma być na 

stanie GZOPO i faktura w GZOPO to powinno to być na stanie szkoły, a nie dzieci powinny 

je mieć w domu.  

 

Skarbnik Gminy- Uważam, gdyby ktoś mnie jako skarbnika o to rozwiązanie pytał, to 

uważam, a to jeszcze przed nami, jeszcze tego nie ustaliliśmy, dopóki nie ma faktury nie ma 

płatności to  wszystko się jeszcze dzieje na świeżo. Uważam, że to powinna być, to powinien 

być majątek jednostki, czyli szkół, natomiast dzieci powinny dostać te laptopy w użyczenie, 

czyli bezpłatne użytkowanie. Tablety, przepraszam.  
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Przew. Rady- Precyzyjnie, proszę kolejna.  

 

Radna Musioł- Ja się jeszcze zapytam 

 

Skarbnik Gminy- To nie jest gadżet, który służy rok. Prawda, to raczej powinno służyć 

dłużej.  

 

Radna Musioł- Bo mnie zatrzymuje babka na rynku i mnie się pyta Pani jest radną? Tak 

jestem radną. To wie Pani co, moje dziecko poszło jako sześciolatek do szkoły, bo była 

reforma i nie dostało tego tabletu, a w tym roku siedmiolatki dostały tablety. Czemu moje 

dziecko jest poszkodowane. Czemu jest tak, że w tym roku ma 7 lat i nie dostało tego tabletu, 

a poszło jako sześciolatek. Więc powiedziałam, że nie wiem jak to było zrobione, jak to było 

zakupione. My jako radni o tym nic nie wiemy, ze były takie tablety zakupione, bo nigdy 

żeśmy nie byli o tym poinformowani, przede wszystkim ja, nie wiem jak reszta i 

powiedziałam no nie wiem z czego to było zakupione i jako radni my nic nie wiemy. Trzeba 

nam też coś powiedzieć, bo stoimy potem przed tymi ludźmi jak takie niedouki.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, czy jeszcze jakieś pytania?  

 

Radna Ludwig- Tak ja jeszcze, żeby rozwiać pewne wątpliwości, bo czyli rozumiem jeżeli 

dalej nie powiem jest to bardzo gorący temat i ciągle się o tym mówi, czyli można 

odpowiadać pytam dlatego czy dobrze powiem, te nieszczęsne tablety one są własnością 

danej szkoły do której chodzi dziecko do pierwszej klasy, to nie jest prezent dla dziecka tylko 

to jest własność szkoły jako pomoc naukowa dla tego pierwszoklasisty, czy dobrze to 

zrozumiałam ? 

 

Przew. Rady- proszę. 

 

Skarbnik Gminy- Jeśli ja miałbym odpowiadać to tak. Jeśli ode mnie cokolwiek będzie 

zależało, będę miał wpływ na taką ostateczną decyzję to ja za takim rozwiązaniem będę 

optował.  

 

Radna Ludwig- To myślę, że wyrażę zdanie ogółu ale przede wszystkim mówię w swoim 

imieniu szkoda, że w momencie kiedy powstała ta inicjatywa, kiedy te maluchy zostały 

obdarowane tymi gadżetami, że w ten sposób to nie zostało przekazane wszystkim i myślę, że 

ucięłoby się wiele różnych spraw. Dziękuję bardzo.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z radnych? W temacie oczywiście bieżącym, chodzi 

o omawianie budżetu. Rozumiem, że nie ma więcej pytań.  

 

Radna Musioł- To może jeszcze się zapytam, to jak mnie się jeszcze ktoś zapyta, to co ja 

mam powiedzieć?  Zostało to zakupione z czego? Dzieci podobno powiedziały, że mama nam 

zabrania na tablecie, a my dostajemy tablet i przyszło do domu i niektóra mama do mnie 

dzwoni, bo miałam więcej tych telefonów i jest oburzona, że to dziecko pierwszoklasista ma 

robić na tablecie, a nie ma się uczyć. Więc co z niego wylezie, jak on ino będzie palcem po 

tablecie jechał.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. 
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Skarbnik Gminy- Ja już mówiłem, że to zostało kupione z promocji gminy i tylko tyle jeśli 

chodzi o finanse.  

 

Radna Musioł- Ale jeszcze się zapytam raz, to czemu my jako rada, która się tu spotykamy 

na komisjach na sesjach, my nic o tym nie wiedzieli.  

 

Skarbnik Gminy- Ciągle mam ja odpowiadać? Jeżeli ja to pociągnę. Będę odpowiadał z 

punktu widzenia skarbnika. Na promocję gminy w budżecie znajdują się zaplanowane kwoty, 

które pozwoliły na zakup tych tabletów.  

 

Radna Musioł- To rada nie musi wiedzieć?  

 

Skarbnik Gminy- nie jest to wydatek majątkowy. W związku z tym nie znajduje się w planie 

zadań. Mieści się w paragrafie, uchwale którą rada podjęła, tak jak cały budżet. W związku z 

tym proszę mnie zwolnić z odpowiedzi, czy to powinno być konsultowane z radnymi, bo z 

punktu widzenia skarbnika ja miałem na to pieniądze. Miałem przyzwolenie na planowanie 

wydatków i na pytanie czy są pieniądze odpowiedziałem i odpowiedziałbym w każdym 

momencie tak.  

 

Radna Musioł- Panie Skarbniku to jeszcze mam takie pytanie, bo dobrze wiecie jak nasze 

oczyszczalnie w Tworogu chodzą, żeby był ekspert powołany trzeba było 20 000, małe 

20 000 nie było, trzeba było poczekać na sesja, my toniemy w tych smrodach, nie było 

pieniędzy, czekaliśmy miesiąc na sesja, bo muszą być pieniądze na sesji przelane, tu się 

okazuje jest to prawie 60 000 i nie trzeba było sesji, nie trzeba było radnych, więc nie wiem 

po co my się tu spotykamy, czy ta rada jest w ogóle potrzebna. Dziękuję.  

 

Skarbnik Gminy- Akurat o tych 20 000 powiem, nawet gdyby brakowało 5 zł, to i tak trzeba 

by było, bo niektóre przeniesienia środków wymagają uchwały rady, a niektóre zarządzenia 

burmistrza, a realizacja w ramach budżetu w zasadzie jest domeną i obowiązkiem szefa plus 

urzędników.  

 

Przew. Rady- Dziękuję. Myślę, że temat wyczerpany. Czy Pan Skarbnik jeszcze kontynuuje 

WPF? 

 

Skarbnik Gminy- Ten WPF rzeczywiście w tym układzie dobrze. WPF gdzieś go tutaj mam. 

W WPF troszkę inaczej niż poprzednio, dlatego że zmieniła się w Regionalnej Izbie Pani 

kolegiant naszej gminy, w związku z tym tak jak przysłowie mówi nowa miotła oczywiście to 

jest tak inaczej zamiata, najczęściej lepiej i w związku z tym mam już sygnały, że po prostu te 

opisy muszą być bardzo szczegółowe i ja się za bardzo w beletrystykę nigdy nie bawiłem, dla 

mnie największym źródłem informacji jest tabelka w Excelu, odpowiednio skonstruowana i 

tam pewne rzeczy wyartykułowane, natomiast jak ktoś lubi, a widać, że pani lubi to w 

związku z tym objaśnienie do WPF będzie brzmiało w sposób następujący: w związku ze 

zmianą budżetu gminy Sośnicowice na rok 2018 dokonaną uchwałą nr, czyli tą w sprawie 

zmiany budżetu z 17.10.2018 r. poprzez zmniejszenie planu dochodów o kwotę 752 767, 13 

zł zmniejszenie planu wydatków o kwotę 4 292 721, 83 zł, zmniejszenie planu przychodów o 

kwotę 3 539 954, 70 zł właściwym jest aktualizacja wielkości WPF na lata 2018 i 2020. 

Wprowadzono aktualizację planowanych do poniesienia wydatków w roku 2019 i 2020 na 

niżej wymienione zadania: budowa kanalizacji sanitarnej do nieruchomości przy ulicy 

ceramicznej w Sierakowicach, ja tu wszystko powtarzam, to co jest w planie zadań, 

uporządkowanie gospodarki ściekowej w Trachach przysiółek, Zamoście Nowa Wieś, 
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budowa drogi Szkolna w Sośnicowicach i Łanach Wielkich, przebudowa mostu na 

Leboszowskiej w Trachach, Ja w internecie- podniesienie kompetencji cyfrowych 

mieszkańców gminy Sośnicowice miękki projekt, wykonanie odwodnienia wraz z izolacją 

przeciwwilgociową fundamentów budynku SPZOZ MGOZ w Sośnicowicach, budowa szybu 

windowego w budynku użytkowanym przez ośrodek zdrowia, termomodernizacja budynku 

OSP w Kozłowie, modernizacja garażu OSP w Rachowicach, budowa Sali gimnastycznej 

przy SP w Sośnicowicach, budowa nowego przedszkola w Smolnicy, adaptacja pomieszczeń 

parteru budynku przy ul. Raciborskiej w Trachach celem powiększenia przedszkola 

miejskiego w Sośnicowicach oddział zamiejscowy w Trachach, dostawa- zakup energii 

elektrycznej i zapewnienie świadczenia usług dystrybucji energii elektrycznej do oświetlenia 

ulicznego i nieruchomości komunalnych gminy Sośnicowice położonych na terenie gminy 

Sośnicowice. Tu o tym nie wspominałem, to jest zmniejszenie o milion złotych planowanych 

nakładów na 2020 rok, z tego względu iż metropolia próbowała zrobić w imieniu 40 gmin 

przetarg na dostawę energii elektrycznej na dwa lata, ale jest taki szok cenowy w tej chwili 

jeśli chodzi o dostawców, że gminy na razie się wystraszyły czegoś takiego i chcą żeby ten 

przetarg zrobić tylko na rok, w związku z tym ja uwalniam 1 000 000 zł z roku 2020, bo ten 

przetarg będzie tylko na 2019 rok. A tu nie wspominałem, bo to się nie wiąże praktycznie z 

niczym, ale trzeba panować jakby nad całą sytuacją, bo być może w tym 2020 ten milion w 

tej chwili blokuje jakieś zadanie, które tam będzie śmiało jak chociażby budowa przedszkola 

w Smolnicy, to już jakby ten milion się tam uwolni. Oczywiście to wszystko jest na papierze. 

Kolejne zadanie budowa pochylni przy wejściu do parku w Sośnicowicach od strony budynku 

gminnego centrum społeczno- kulturalnego, budowa oświetlenia solarnego wraz z 

monitoringiem obiektów rekreacyjno sportowych przy  OSiR w Sośnicowicach i w zakresie 

realizacji zadania, realizacji programu w zakresie współpracy z organizacjami pożytku 

publicznego w latach 2019- 2020, to ten zapis jest efektem przygotowanego projektu 

uchwały. W sumie jest tam 960 000 zł na dwa lata, w 2019 480 i w 2020 480 w związku z 

tym te wszystkie elementy są tutaj wymienione z nazwy i nie wpisuje tutaj kwot, bo te kwoty 

są w załącznikach. Jakbym ja jeszcze miał to pisać, beletrystykę tworzyć, ale większość 

rzeczy o których wspominałem jak państwo widzieliście, to są te powiązane. Tu z planu 

zadań znika, tu się pojawia. No oczywiście z tym, tu jeszcze raz przepraszam z tym błędem, 

który popełniłem, rzeczywiście chodzi o 5 000 000 milionów na budowę przedszkola w 

Smolnicy.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Jakieś pytania wątpliwości? Nic nie słyszę.  

 

8. Przyjęcie uchwał: 

 

Radny Goldman odczytał treść: 

 

a) Druk Nr VII/XLIV/1/2018 projekt uchwały Nr XLIV/364/2018 w sprawie: zmiany Statutu 

Gminy Sośnicowice. 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo, jakieś pytania? Radny Kozubski, proszę. 

  

Radny Kozubski- Ja mam jedno pytanie do Pani mecenas, czysto techniczne, nie 

merytoryczne. Mianowicie na końcu par. 1 tej uchwały pod literką l jest zapis skreśla się 

paragraf 54 Regulaminu i takie mam pytanie czy skreślenie- takie sformułowanie wymusza, 

że powinno nastąpić przenumerowanie następnych tych paragrafów? Czy należy użyć 

sformułowania skreśla się treść par. 54? Czysto technicznie. Dziękuję. 
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Przew. Rady- Dziękuję. Zechce Pani odpowiedzieć? Proszę.  

 

Radca Prawny- ja rozumiem, że chodzi o, aha pod literkę l, jeżeli skreślamy paragraf 54, to w 

jego miejsce pojawia się słowo skreślony, taka jest zasada techniki prawodawczej, nie musimy 

zmieniać numeracji, ustawodawca nigdy tego nie czyni. Po prostu albo jest słowo uchylony albo 

jest słowo skreślony. Przy nadawaniu kolejnym razem jakieś zmiany treści można wówczas się 

pokusić o dodatkową zmianę celem stworzenia np. tekstu jednolitego, ale na dany moment nmie 

jest to wymagane.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze są jakieś pytania, zatem kto jest za przyjęciem 

uchwały Nr Nr XLIV/364/2018 w sprawie: zmiany Statutu Gminy Sośnicowice. Proszę o 

naciśnięcie przycisku na tablecie i podniesienie ręki do góry. 

 

Głosowano w sprawie: Druk Nr VII/XLIV/1/2018 projekt uchwały Nr XLIV/364/2018 w 

sprawie: zmiany Statutu Gminy Sośnicowice. 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Radny Goldman odczytał treść: 

 

b) Druk Nr VII/XLIV/2/2018 projekt uchwały Nr XLIV/365/2018 w sprawie: przyjęcia 

Programu Współpracy Gminy Sośnicowice z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2019- 2020. 

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, jakieś pytania? Nie ma, zatem kto jest za przyjęciem uchwały Nr 

XLIV/365/2018 w sprawie: przyjęcia Programu Współpracy Gminy Sośnicowice z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na lata 2019- 2020. Proszę o podniesienie ręki do góry i naciśnięcie przycisku na 

tablecie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk Nr VII/XLIV/2/2018 projekt uchwały Nr XLIV/365/2018 w sprawie: przyjęcia 

Programu Współpracy Gminy Sośnicowice z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2019- 2020. 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

 

Radny Goldman odczytał treść: 

c) Druk Nr VII/XLIV/3/2018 projekt uchwały Nr XLIV/366/2018 w sprawie: powołania 

komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Miejsko Gminnej Ośrodek Zdrowia 

w Sośnicowicach. 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo, ja może w celu uzupełnienia. Na komisjach została ta uchwała 

oczywiście przedstawiona i żeby utworzyć ten zespół padły również na komisjach nazwiska 

radnych i przedstawicieli podmiotów, które zgodnie z przepisami z ustawy należy wskazać. 

Powiem tak: do pracy w Komisji został poproszony dr Takele Kebede i mam oświadczenie na 

piśmie pana doktora, że wyraża zgodę na pracę w tej komisji, do pracy został poproszony 

przedstawiciel podmiotu tworzącego Radny Bernard Wilczek, czy radny wyraża zgodę?  
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Radny Bernard Wilczek- Tak, wyrażam. 

 

Przew. Rady- Radna Hosz 

 

Radna Hosz- Tak, wyrażam. 

 

Przew. Rady- Sekretarz Urzędu Kazimierz Kaczmar. 

 

Sekretarz Gminy- Tak, wyrażam.  

 

Przew. Rady- I przedstawiciel Rady Społecznej, równocześnie radna Anna Margoś- Lisik. 

 

Radna Margoś- Lisik.- Tak, wyrażam.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, czyli komisja 5- cio osobowa na przewodniczącego komisji 

wyznacza, oczywiście komisja też wyraziła taką wolę Pana Sekretarza Kazimierza Kaczmara. 

Mija po prostu 5 lat i kończy się jakby okres w którym pan dyrektor Kubiak dotychczas 

sprawujący, to stanowisko obejmuje no i trzeba będzie wyłonić nowego zarządzającego naszym 

ośrodkiem zdrowia, czyli pytania, jakieś ewentualnie wątpliwości co do tej uchwały? Kto z 

radnych jest za przyjęciem uchwały Nr XLIV/366/2018 w sprawie: powołania komisji 

konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Miejsko Gminnej Ośrodek Zdrowia w 

Sośnicowicach. Proszę o podniesienie ręki do góry i naciśnięcie przycisku na tablecie. 
 

Głosowano w sprawie: 

c) Druk Nr VII/XLIV/3/2018 projekt uchwały Nr XLIV/366/2018 w sprawie: powołania 

komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Miejsko Gminnej Ośrodek Zdrowia 

w Sośnicowicach. 

 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Radny Goldman odczytał treść: 

d) Druk Nr VII/XLIV/4/2018 projekt uchwały Nr XLIV/367/2018 w sprawie: stawek podatku 

od nieruchomości na terenie gminy Sośnicowice. 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Pytania? Nie ma, zatem kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

Nr XLIV/366/2018 w sprawie: powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Miejsko Gminnej Ośrodek Zdrowia w Sośnicowicach. Proszę o podniesienie ręki do góry i 

naciśnięcie przycisku na tablecie.  

 

Głosowano w sprawie: 

d) Druk Nr VII/XLIV/4/2018 projekt uchwały Nr XLIV/367/2018 w sprawie: stawek podatku 

od nieruchomości na terenie gminy Sośnicowice. 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
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Radny Goldman odczytał treść: 

Druk Nr VII/XLIV/5/2018 projekt uchwały Nr XLIV/368/2018 w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy Sośnicowice na rok 2018. 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Pytania już padały dotyczące tej kwestii, czy jeszcze są jakieś 

pytania? Nie ma, zatem kto z radnych jest za przyjęciem uchwały Nr XLIV/368/2018 w sprawie: 

zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na rok 2018. Proszę o podniesienie ręki do góry i 

naciśnięcie przycisku na tablecie. 
 

Głosowano w sprawie: 

Druk Nr VII/XLIV/5/2018 projekt uchwały Nr XLIV/368/2018 w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy Sośnicowice na rok 2018. 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Radny Goldman odczytał treść: 

Druk Nr VII/XLIV/6/2018 projekt uchwały Nr XLIV/369/2018 w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Pytania? Nie ma, zatem kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

Nr XLIV/369/2018 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice 

na lata 2018-2022. Proszę o podniesienie ręki do góry i naciśnięcie przycisku na tablecie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk Nr VII/XLIV/6/2018 projekt uchwały Nr XLIV/369/2018 w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 

 
Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Szanowni radni, tu wyczerpaliśmy w tym punkcie wszystkie 

uchwały, które na dzisiaj zostały przedłożone. Ogłaszam 15 minutową przerwę.  

 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

 
Przew. Rady- Proszę bardzo kto z radnych chce zabrać głos, radna Tischbierek, radna Wosiek, 

radna Musioł. Zamykam listę. Czy ktoś z gości? Radny powiatowy Kołodziej, zamykam listę.  

 

Radna Tischbierek- Ja chciałam podziękować wszystkim urzędnikom naszego urzędu, że od 

listopada praktycznie pracowali nie oglądając się na nic, od najniższego do najwyższego szczebla. 

Dziękuję Wam bardzo za to, że żeście tak wydajnie pracowali, proszę przekazać to pracownikom, 

wszystkim. I może Państwa teraz zaskoczę, bardzo dziękuję Panu Kruczkowi za to, że smarując 

mnie w internecie przyczynił się do tego, że idę ulicą i ludzie których w ogóle nie znam mówią 

Dzień Dobry. Także bardzo mu też dziękuję za tą popularność. Dziękuję.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo i zapraszam radną Wosiek.  

 

Radna Wosiek- Drodzy państwo, mieliśmy to dzisiaj zakończyć tak jakoś pogodnie, ale chce tak 

troszeczkę ulać mojego żalu, bo bardzo byłam zaskoczona tym kiedy się dowiedziałam, że jednak 

w Smolnicy, ja wiem myśmy się zgodzili na to przedszkole, przekonali Nas, że warunki sanitarne 
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chociaż byłam tam, pięknie pachnąco, wymalowano może akurat świeżo. Zgodziliśmy się na to, 

ale nigdy bym się nie zgodziła na czterooddziałowe. Drodzy państwo tam ilość dzieci przekracza 

tylko parę naszych dzieci. Przyjdźcie, zresztą komisja była i wszyscy radni, myślę, że chyba 

wszyscy, przepraszam jeśli ktoś był odmiennego zdania byli za tym, żeby przedszkole w 

Kozłowie jednak wybudować. Dlaczego? Dlatego, że mamy bardzo mało miejsca, Kozłów się 

bardzo rozbudował, mamy bardzo mało miejsca, mamy dwie sale, te sale służą za wszystko. 

Pokój Pani dyrektor, do śniadań dzieci, pokój Pani pedagog, zresztą każdy wie, państwo też byli, 

pani pełniąca obowiązki też zobaczyła przedszkole. Więc myślę tam nie było aż takiej potrzeby, 

żeby było czterooddziałowe, my dalej czekamy i na pewno będziemy jeszcze czekać w tej 

sytuacji bardzo, bardzo długo, a to rozładowywałoby Nam po prostu sytuację w szkole, bo dzieci 

wróciły do szkoły. Nasi nauczyciele musieli udostępnić swój pokój nauczycielski. Mieszczą się 

teraz w takiej małej klitce wszyscy razem, razem z panem dyrektorem. Sala gimnastyczna to jest 

jedna sala, w której ja się jeszcze uczyłam. Ja, to była moja sala lekcyjna. To jest sala 

gimnastyczna dla 100 iluś osób. Więc jestem naprawdę, no nie wiem, nie wiem, bo wiedziałam, 

że wszyscy Nas popierają i nagle stało się coś takiego. To na pewno koszt jednego oddziału też 

jest duży, więc byłby tam mniejszy koszt. My czekamy także na tą salę gimnastyczną, żeby te 

dzieci miały jakieś warunki. Mamy piękne boisko, mamy ale ile służy boisko? Dobrze, że w tym 

roku był takie piękne lato, dzieci dłużej się mogą bawić, ale w sumie zima jest dosyć długa i 

trzeba ćwiczyć na tej Sali gimnastycznej maleńkiej. Więc to by było takie jedne i z tym żalem 

takim odchodzę. Myślę, że przyszły Pan burmistrz, Pani burmistrzowa zobaczymy jak się 

wszystko, przyszła rada, może pochylą się jednak nad tym problemem. Wiecie co, wozić dziecko 

od Nas z Kozłowa do Smolnicy nie jest nam na pewno po drodze. Nawet na Gliwice jadąc nie jest 

to po drodze jechać do Smolnicy. Wybaczcie, ale jeżeli tak ktoś twierdzi, to to nie wiem. To jest 

sprawa przedszkoli, teraz jeszcze druga sprawa. Tak patrzę tutaj na ten projekt budowa 

oświetlenia, o to mi tam chodzi, bo w innych miejscowościach widzę, że już projekt Kozłów 

znowu patrzę, no nie ma. Byliśmy też w tej Komisji oświetleniowej, zgłaszaliśmy to, my mamy 

już chodnik praktycznie się rozsypuje przy drodze powiatowej to się już sypie, bo teraz te 

remonty tych dróg, to wszystko jest tak zniszczone, że ten. Chodnik się sypie, a oświetlenia nie 

ma. Przejście mamy, przejście ciemno, ciemności egipskie. Sklep, otworzył się teraz tam sklep 

spożywczy, jest czynny do godziny 20, kto tam w takich ciemnościach chce chodzić? Nikt nie 

chce chodzić, przez przejście strach przejechać, wszyscy przejeżdżacie przez Kozłów. Wiecie jaki 

jest ruch, nie możemy wywalczyć oświetlenia przejścia. Nie mówię o światłach, bo wiadomo 

jesteśmy gdzieś tam na zakrętach, nie można tego jakoś zrobić czy coś, ale o zwykłym 

oświetleniu chodnika i oświetleniu przejścia, żeby można było bezpiecznie się poruszać. Powiem 

państwu, że ja jadąc jako osoba dorosła zastanawiam się w którym momencie mam wyjść, czy się 

wrócić, wejść czy, jest taki ruch na tej ulicy. I teraz jeszcze jedna tak przykra sprawa. Tak żeśmy 

się wszyscy razem ze strażakami cieszyli z termomodernizacji budynku w Kozłowie. Bach, 

termomodernizacji nie ma 30 000 nie ma, bo trzeba pieniążki chyba trzeba oddać, a myślałam 

sobie tak zrobią strażacy piękny obiekt. Zaczekaliśmy, bo mamy obiecane jakieś tam starania o 

dotację do naszego placu zabaw, że wszystko po kolei, tak pięknie Nam się układa. I tu bęc, 

dlatego jestem trochę taka rozczarowana. Chciałam podziękować Wszystkim, no ale musiałam Se 

swoje żale wylać. I myślę, że przyszli radni pochylą się nad tym naszym tematem i nad tym 

Kozłowem, bo naprawdę maleńko w tym naszym Kozłowie, już mi ludzie zarzucili, bardzo 

malutko. Drzwi wymienione do przedszkola bodajże, zakup działki, nic więcej chyba nie było u 

nas zrobione. Jesteśmy naprawdę na takim ogonie, a Kozłów proszę sobie przejechać nie jest to 

jakaś wieś zabita dechami, bo się wszyscy do Kozłowa pchają, ciągle mam ludzi na placu, którzy 

szukają działek. Działki są wszystkie wysprzedane, Kozłów się na pewno rozbuduje i taka 

potrzeba będzie o ten Kozłów jednak zadbać. Dziękuję bardzo.  

 

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, zapraszam radną Irenę Musioł. 
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Radna Musioł- Ja ino wrócę do tych tabletów jeszcze raz, bo mi to nie da spokoju i muszę jakoś 

ta rada zakończyć, żebym to była spokojniejsza wewnątrz. Mam pytanie do Pani pełniącej, kto 

podjął decyzję o zakupie tabletów? Czy to był zakup z budżetu GZOPO, tak jak jest napisane na 

stronie internetowej, że to było konsultowane z dyrektorami, czy to naprawdę był zakup z 

promocji gminy, o którym powiedział Skarbnik. Bo na stronie jest tak napisane, a Skarbnik godo 

tak. No w gazecie! Na stronie internetowej jest tak napisane, że z dyrektorami GZOPO, tu są 

dyrektorzy może powiedzą z kim to było konsultowane. Do szkół no! Są dyrektorzy to może 

powiedzą z jakimi dyrektorami to było konsultowane, bo tak jest napisane. Myśli Pani, że 

wydatek 60 000 to taki, wyrzucony. Pan Burmistrz Stronczek, on kupował 8 e-booków i też to z 

Nami konsultował, a tu my wyszli na takich, jak już powiedziałam ćmoków i jak ludzie spotkają 

to nie wiadomo co odpowiedzieć. Może mi Pani powie, żebym ja przynajmniej wiedziała z jakich 

to było kupione, czy to Skarbnik prawda godo, czy to jest pisana prawda. Nie wiem, bo to 

naprawdę, ja już jest głupia z tego i nie wiem jak mnie ludzie zaś spotkają, bo tak dosyć jestem 

znana, idę na, no tak jak powiedziałam idę na rynku mnie babka zatrzymuje, co mam powiedzieć? 

Nie wiem! Jestem radną ale nie wiem, jestem bezradna, bo nic nie było. Niech mi Pani powie.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, zapraszam radnego Glagle, proszę.  

 

Radny Glagla- Szanowni Państwo, pani przewodnicząca już patrzy w moim kierunku, bo ja 

zawsze bardzo dużo czasu potrzebowałem na moje wypowiedzi. Będę się streszczał dzisiaj 

bardzo. Chciałem podziękować za tą kadencję Wszystkim, którzy pracowali i nie jest na pewno 

tak, że radnym nie zależało na dobru naszej gminy. To nie jest tak, że każdy robi tylko dla 

swojej miejscowości, ale są tematy, które dotyczą całej gminy i myśmy to realizowali. 

Każdym przyszył radnym życzę żeby jak najwięcej dla swojej miejscowości zrobili, ale to nie 

jest tak, bo my mamy na względzie- rada całą gminę i to są sprawy ważne dla całej gminy, 

które tutaj poruszamy, że tematy były trudne, to na ostatniej sesji miało ich nie być, a jednak 

są, bo jesteśmy różni, różnimy się poglądami, różnimy się wizją i tym co chcieliśmy zrobić 

też dla swoich miejscowości. Dziękuję bardzo pracownikom urzędu, radnym, tym wszystkim, 

którzy Nam kibicowali na sesjach, dyrektorom szkół za pracę, za współpracę, bardzo 

dziękuję, wszystkiego dobrego, zdrowia życzę na przyszłość. Dziękuję.  
 

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, zapraszam Panią Waliczek, jako Pani mieszkanka.  

 

Pani Waliczek- Pani przewodnicząca Rady, pani pełniąca obowiązku Burmistrza. Byłam jedną z 

Was będąc radną Kozłowa, ale tak niestety się nie czuję, a to dlatego, że wykluczyliście mnie w 

chwilach najważniejszych dla gminy usuwając mnie nawet z funkcji przewodniczącej Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, czy ze stronki internetowej Radnych Sośnicowic, tak się nie 

godzi. Czy dlatego właśnie, że noszę nazwisko Waliczek, a może dlatego, że wsparłam ideę 

budowy przedszkola w Sośnicowicach? Że potrafiłam się sprzeciwić byłemu Włodarzowi, tak, 

będę, będę zawsze wspierać każdy pomysł mieszkańców gminy analizując jego zasadność i 

kalkulacje ekonomiczne, a przy tym nie kierując się własnym interesem. To my mamy się 

wsłuchiwać w potrzeby mieszkańców i je realizować. Nazwisko Waliczek, które dumnie noszę 

przyjmując od przodków męża, którzy od pokoleń byli częścią tej społeczności, w tym właśnie 

duchu prawdy, rzetelności, uczciwości wychowałam swoich synów, a Wy mi je zbrukaliście. 

Przez Wasz brak odwagi w podjęciu rozmów dotyczących trafnych decyzji na początku tego roku. 

Zderzyliście się z sytuacją, która Was przerosła, ponieważ wyszła poza ramy Waszej szablonowej 

pracy. Teraz narażamy się na śmieszność, naszą gminę i ich mieszkańców poprzez haniebne, 

zakłamane wpisy do portali internetowych. Pewnie ktoś to powie i nazwie demokracją, no cóż, 

tak można. Pani Ewo tak jak wierzyłam, że Pani podoła, że Pani da radę, że Pani odważna i to, że 

Pani pokazujesz swoją osobą i co pokazujesz na tym stanowisku. Wniosła Pani nowy powiew w 

styl działania, myśl spojrzenia na problemy gminy i ludzi w niej mieszkających. Potwierdzam, że 
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swoją postawą i zaangażowaniem Pani Nam nazwiska nie zbrukała. Za to Pani Burmistrz 

dziękuję, a tak po dzisiejszym artykule proszę państwa, po przemyśleniu, komu tak bardzo zależy 

aby nie przyszło nowe? Kto może tak na tym najwięcej stracić? Zastanówmy się może, co? 

Myślę, że nie będzie potrzeba detektywa Rutkowskiego, a obecnych tu na Sali hejterów 

informuję, że maturę posiadam i to z wynikiem bardzo dobrym. A jako ciekawostkę dodam, że 

byłam nawet przewodniczącą samorządu szkolnego w technikum ekonomicznym. Dla 

uwiarygodnienia świadectwo ukończenia ze sobą przyniosłam, ot taki mały dowód prawdy. 

Proszę bardzo, mam. Ja serdecznie dziękuję.  

 

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, zapraszam radnego Kołodzieja, radny Powiatu Gliwickiego.  

 

Radny powiatowy Kołodziej- Wysoka Rado, Pani przewodnicząca, Pani Burmistrz, Szanowni 

Państwo, dobiega końca kadencja czteroletnia między innymi radnych powiatowych. Chcę 

powiedzieć, że podobnie jak Pani Burmistrz uczestniczyłem w wszystkich 9 zebraniach na terenie 

miasta Gminy Sośnicowice. Wiele jest naprawdę problemów do rozwiązania, ale to nowi radni, 

nowy Burmistrz mają dużo pracy. Podobnie jej będą mieli nowi Radni powiatowi. Ja w tym 

miejscu patrząc wstecz na te cztery lata, chciałem powiedzieć, że jak chodzi o gminę to powiat 

widać na drogach i dzięki dobrej współpracy Rady, dzięki zrozumieniu poprzedniego Burmistrza, 

obecnych władz- Was Radnych udało się, uważam dosyć dużo zrobić. Oczywiście za chwile Pani 

przewodnicząca powie, macie rysę na szkle pt. niedokończona budowa ciągu pieszo- rowerowego 

w Smolnicy. Tak, zgadza się, ale trzeba powiedzieć, że gdyby nie Wasza dobra wola, to że 

przekazywaliście środki na współpracę z Radą Powiatu Gliwickiego to nawet tyle by nie było 

zrobione, abstrahuję od tej drogi w Smolnicy, która już oczywiście jest niedokończona i myślę, że 

jest to pole do popisu dla nowych radnych. Bardzo, bardzo serdecznie chciałem podziękować 

szczególnie sołtysom tym którzy są tu obecni, a także tym którym to ewentualnie sam przekaże w 

momencie kiedy się z nimi spotkam, bo to przecież przez nich przechodziły te informacje, a ja 

przekazywałem je do Rady Powiatu. Drodzy państwo za wszystkie fajne takie chwile, które Nas 

zjednoczyły chcę podziękować i chcę też powiedzieć, że to był wspaniały czas którego nie żałuje i 

chce powiedzieć, że to był wielki zaszczyt być Radnym powiatowym, proszę pamiętajcie o tym, 

że Rada powiatu liczy około 115 000 mieszkańców, powiat Gliwicki liczy 115 000 mieszkańców, 

a Rada powiatu 23 osoby, więc znaleźć się w tym gronie to jest wielka sztuka, ale to by było 

niemożliwe gdyby nie wasze poparcie i za to co uczyniliście tam 4 lata temu i jeszcze 8 lat temu 

jeszcze raz pragnę podziękować i wszystkim tym, którzy startują chciałem życzyć powodzenia. 

Dziękuję uprzejmie.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, wyczerpaliśmy ten punkt szanowni państwo, przechodzimy do 

kolejnego.  

 

10. Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania. 

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Drodzy państwo odnosząc się do pytań. Pierwsze pytanie 

dotyczyło budowy przedszkola w Smolnicy, projektu na 3 oddziały, a nie na 4 oddziały. Otóż 

proszę państwa mówiłam o tym wyraźnie, że nie powinniśmy robić błędu, który już został raz 

popełniony w zakresie nowego przedszkola, które będzie szacowane, wartość budowy tego 

przedszkola 4 miliony złotych, żeby tam były tylko 3 oddziały i popełniamy ten sam błąd, 

który został zrobiony w przedszkolu miejskim w Sośnicowicach. 3 oddziały, a i tak 4 

oddziały, warunkowo jeden oddział w Sali gimnastycznej. W przyszłym roku już 25 osób nie 

będzie miało gdzie się podziać ponieważ będzie zamknięte to, sanepid dał to tylko 

warunkowo na jeden okres, jeden rok, dlatego proszę państwa nauczona tą sytuacją wyciągam 

wnioski i podejmuję racjonalne rozwiązania. Jeśli chodzi o oświetlenie w Kozłowie, to tam na 

ulicy Łabędzkiej nie otrzymaliśmy pozwolenia Zarządu Dróg Powiatowych na ustanowienie, 
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postawienie słupów, na których zawisną lampy. Jeśli chodzi o resztę ulic i dróg w Kozłowie 

to nieracjonalnym by było teraz zrywanie i kładzenie nowych nawierzchni, jeśli 

przewidujemy tam budowę kanalizacji, jako że w większości są to drogi gminne będzie ta 

kanalizacja przebiegać w drodze. Termomodernizacja budynku OSP, jej przeniesienie na 

drugi rok jest uwarunkowane, a właściwie zostało spowodowane tym, że po ogłoszeniu 

dwóch przetargów na realizację tego zadania nie zgłosił się żaden oferent. Nie mamy na to 

wpływu. W tym roku jeszcze zostanie ogłoszony jeszcze raz ten przetarg, by można było w 

przyszłym roku te zadanie zrealizować, również zostanie przedłożony termin na realizację. 

Następne pytanie dotyczyło zakupionych tabletów. Proszę państwa konsultowałam, jak co 

roku właściwie dla pierwszaków są przygotowywane prezenty. 3 lata temu były to tablety, e-

booki i inne tam drobne gadżety, które otrzymał m.in. mój syn, który poszedł do pierwszej 

klasy. W ubiegłym roku były ofiarowane globusy i chyba coś tam jeszcze, niestety nie 

pamiętam. Natomiast w tym roku z pieniędzy przeznaczonych na promocję, a jak dobrze mnie 

poinformował Pan Skarbnik, bo aż 200 000, ja wzięłam z tych pieniędzy i kupiłam 

pierwszakom tablety. Proszę państwa te pieniądze zostały przez Was uchwalone w projekcie 

budżetu i zatwierdzone uchwałą przyjęcia budżetu na 2018 rok. Nie dokonałam żadnej 

zmiany w paragrafie, ponieważ poszło to z pieniędzy na promocję. Uważam, że bardzo 

dobrym gestem było z Naszej strony i z Waszej strony proszę państwa jako radni, którzy 

przyznaliście te środki na rozwój małych dzieci. Nie w jednej szkole to właśnie na zajęciach 

informatycznych w klasie I, które już są, odbywają się zajęcia z tymi tabletami. Szczególnie 

w szkole podstawowej w Kozłowie, gdzie pracownia komputerowa jest pracownią mobilną i 

o wiele łatwiej jest wyciągnąć tablet i na nim pracować, niż pierwszakowi przynieść tablet, 

przepraszam laptop. Mam nadzieję, że ten pomysł będzie kontynuowany i powstanie taki 

program, że w każdym roku, każda I klasa otrzyma taki tablet. Mówi pani o tym, że rodzice 

zabraniają korzystania z tabletów, dobrze. Ja nie mówię, że rodzice robią źle. Dobrze, ważne 

jest to, aby dziecku pokazać, co w tym tablecie się znajduje, to jak nie zaprowadzimy dziecka 

do biblioteki, nie pokażemy jakie są pozycje i co może tam znaleźć, to tak samo można 

przenieść na tablet. Jeśli nie pokażemy dziecku, co tam można znaleźć i jakich informacji może 

tam szukać, pokażemy tylko, że może tam grać będzie to traktował jako narzędzie tylko i 

wyłącznie do grania. Na swoim własnym doświadczeniu mogę powiedzieć, że mój syn z tableta 

uczy się właśnie, gdy nie jest obecny w szkole, ma do nauczenia piosenkę, których słów nie znam, 

wyszukujemy ją w tablecie i o wiele łatwiej idzie nauka. Jeśli moje dziecko nie wie jak napisać 

jakąś literkę, pokazuję mu to osobiście, albo mówię zobacz jak to wygląda. Mój młodszy syn 

uwielbia kolorować, a właściwie kolorować tylko i wyłącznie militarne pojazdy, też to szukam w 

tablecie i pokazuję, że tam takie informacje się znajdują. To od mądrego rodzica zależy w jaki 

sposób ten tablet będzie wykorzystany, a to że jest to na rozpoczęciu roku, jest to pod nadzorem 

również nauczycieli uczących informatyki, którzy również pokazują w jaki sposób mądry można 

z tego korzystać. Jeśli chodzi o 8 sztuk e-booków o których Pani wspomniała, które zakupił Pan 

ŚP. Burmistrz Marcin Stronczek bardzo proszę o sprecyzowanie dokładniej, bo nie wiem za 

bardzo o co chodzi. Decyzję o tym, że zostaną zakupione tablety podjęłam wspólnie z 

dyrektorami, każdej jednej szkół za pośrednictwem Gminnego Zespołu Obsługi Placówek 

Oświatowych. Poprosiłam o uzgodnienie z dyrektorami i nauczycielami prezentu dla pierwszych 

klas. Taką informację zwrotną otrzymałam, że dzieci najlepiej i najbardziej będą wykorzystywały 

tablety. W związku z czym taką decyzję podjęłam. To więc w takim razie, ja na zakończenie 

również chciałabym zadać dwa pytania, jeśli Państwo pozwolicie.  

 

Przew. Rady- Proszę bardzo. 

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Pierwsze moje pytanie brzmi czy strona Facebookowa Radni 

Gminy Sośnicowice jest stroną oficjalną Radnych Gminy Sośnicowice zgromadzonych 

dzisiaj, tutaj na sesji.  
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Przew. Rady- Oczywiście, że ta strona facebookowa jest oficjalną stroną.  
 

Pełniąca funkcję Burmistrza-Mam drugie pytanie, kto dokonuje wpisów na tej stronie, kto 

zamieszcza tam posty?  

 
Przew. Rady- mamy zatrudnioną Panią, która prowadzi tę stronę i tym się profesjonalnie 

zajmuje.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza-Proszę podać jej imię i nazwisko.  

 
Przew. Rady- Jeżeli radni nie wyrażają zgody, więc nie będę podawać.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza-Proszę państwa w takim razie rozumiem, że odpowiedzialność 

za to jakie tam są wpisy jest zupełnie i wyłącznie na tej biednej jednej osobie, tak? Państwo 

nie decydują o tym co tam ma być wpisane?  

 
Radna Tischbierek- Strona jest radnych i radni decydują o tym jaki się wpis tam znajduje.  
 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Czy może Pani wymienić radnych, którzy tam dokonują, 

przekazują informacje, które są zamieszczane? Proszę wymienić tych radnych.  

 
Radna Tischbierek- Proszę panią śledztwo może Pani prowadzić gdzie indziej, proszę nie 

odpowiemy Pani na to pytanie. Dziękuję.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- To nie jest śledztwo, to jest pytanie dla wielu mieszkańców 

tej gminy.  

 
Przew. Rady- Może ja w tej formie. Są osoby, są i nazwiska wypisane. Są osoby, które 

powiedzmy jakby realizują się w tych mediach społecznościowych i te osoby mają pełny dostęp. 

Są osoby, które no absolutnie jakby nie mają tego facebooka, czy innych tam form przekazywania 

informacji. Wszyscy radni mają dostęp, więc można z tej strony korzystać, ale nie ma jakiejś 

kontroli, kto się wpisuje i jak się wpisuje itd. I komentarze, ktoś na pewno jak ja to widzę, 

przepraszam nie jestem biegła w tych facebookach i innych stronach. Po prostu ja nie korzystam z 

tego, na moim telefonie nie ma takiej strony jak Facebook i jestem czasami proszona o 

skomentowanie czegoś, ale administrator tej strony się takimi rzeczami zajmuje i każdy z radnych 

ma swobodny dostęp, może robić jak uważa.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Uważam, że ten administrator powinien być wymieniony. Ja 

widzę w informacjach, które są zawarte na facebooku. Radni współtworzący stronę: Bargiel 

Regina, Dyszka Adam, Glagla Józef, Goldman Henryk, Hosz Brygida, Ludwig Barbara, 

Margoś Anna, Matysik Klaudiusz, Musioł Irena, Tischbierek Lucyna, Wiaderny Andrzej i 

Wilczek Bernard.  

 
Przew. Rady- Tak, to jest grupa radnych, która podjęła decyzję o założeniu takiej strony.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Dziękuję. 

 
Przew. Rady- Jeszcze jakieś pytania? Proszę radny Wiaderny.  

 

Radny Wiaderny- Pani przewodnicząca, Szanowni Państwo. Podziękowań nigdy za wiele, więc 

za chwilę będę dziękował. Natomiast myśmy powinni się dzisiaj rozstać naprawdę w atmosferze 
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tak jak powiedziałem podziękowań, w atmosferze spełnionego zadania, czy spełnionych zadań, a 

przynajmniej u mnie pozostanie niesmak i to ogromny niesmak. Czy pomylę się jeśli powiem, że 

jestem kadencyjnie najstarszym radnym? Chyba nie, jestem od początku kadencji i nigdy nie 

zniżyłem się do pewnego poziomu, który tutaj na dzień dzisiejszy występuje. Zawsze miałem na 

celu dobro mieszkańców gminy, gminy, nie tylko naszego sołectwa. Nasze relacje, z każdym z 

kim pracowałem były właściwe, to że wspieraliśmy się do twórczo, nigdy nie pozostawały zadry, 

które pretendowałyby czymś, co na dzień dzisiejszy widzę. Mówimy o podziale społeczeństwa w 

państwie. Tutaj, w tej małej miejscowości, w tej małej społeczności naszej dochodzi do takich 

sytuacji. Wybaczcie, czy na tym polega praca na jednej niwie o własne dobro? Bo tak trzeba 

powiedzieć prawda? To Tyle, dziękuję. Właśnie apropo podziękowań, bo było by mi głupio 

gdybym nie podziękował imiennie Panu Leszkowi, czy Kazimierzowi, Pani prawda również, 

każdemu z Was kto pracuje i bierze udział w tworzeniu w tej naszej wspólnej rodziny samorządu 

terytorialnego, bo o tych maluchów o których walczymy tak powiedzmy wręcz własną piersią, aż 

do tych starszych, którym, że tak powiem dyrektorzy szkół podstawowych, bo teraz gimnazjum 

już nie ma. Dzięki za każde słowo, dzięki za każdą podaną dłoń. Dziękuję bardzo.  

 

Przew. Rady- Dziękuję. I jeszcze czy Pan radny Kozubski zgłaszał chęć?  

 

Radny Kozubski- Ja nawiązując do słów kolegi o tym dzieleniu, skoro cały ten facebook, 

chociaż ja nie bardzo tym medium się posługuję i umiem, jednak skoro jest to oficjalna strona 

radnych to szkoda, że nie miałem okazji usłyszeć od Pani przewodniczącej, że taka oficjalna 

strona się tworzy no i tutaj to jest właśnie przykład podziału. Dziękuję.  

 

Przew. Rady- Ja nie wiem jak to Panu wytłumaczyć, facebook to jest facebook i nie umiem tego 

panu wyjaśnić technicznie ja po prostu się na tym nie znam. I wiem, że jest to taki no, dla mnie to 

jest taka komunikacja społeczna nie fair, trochę nie za czysta, każdy może wejść kto na tych 

forach tam działa, więc ja tego naprawdę nie kontroluję i ewentualne są jakieś komentarze, wpisy, 

wszystkie informacje, które przechodzą przez radę, przez radnych zaangażowanych w jakiś 

sposób staramy się żeby były merytoryczne i zgodne z prawdą i różne inne rzeczy, nie będziemy 

za to brać odpowiedzialności.  

 

Radny Kozubski- Bo mnie nie chodzi o to czy ja bym z tego korzystał, czy nie korzystał. Tylko 

Pani powiedziała jedną rzecz, która dla mnie jest istotna jako dla radnego, tzn. że została 

zatrudniona osoba do prowadzenia, w związku z tym ta osoba bierze pieniądze z budżetu gminy 

tak?  

 

Przew. Rady- Przepraszam, źle się wyraziłam, bardzo przepraszam. Osoba nie jest zatrudniona, 

osoba to robi społecznie, jest w tym bardzo tam biegła i jest merytorycznie przygotowana do tego, 

więc podjęła się tego zadania, zaoferowała swoje usługi.  

 

Radny Kozubski- Rozumiem, czyli to wyjaśnienie, problemem było, że te słowa były 

problemem. Natomiast jeżeli grupa radnych chciała mieć tą stronę, to mogła mieć, jeżeli nie są 

angażowane środki gminy.  

 

Przew. Rady- Nie, nie są.  

 

Radny Kozubski- W związku z tym nie czuję się, że tak powiem jakby nie uczestniczący bo nie 

śa wydatkowane środki gminne. Dziękuję.  

 

Przew. Rady- Zapewniam, że nie jest ani złotówka z środków gminnych, ani prywatnych 

zaangażowana, proszę jeszcze Pani Radna Ludwig. 
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Radna Ludwig- A ja tak powiem, że żeby troszkę powylewać, żeby było wśród nas więcej radości 

i dobrego słowa. Celowo Regina wiesz, że nie zapisałam się do głosu, bo to była moja słaba 

strona. Jak już wszyscy byli zapisani, to ja się tam gdzieś wyjawiałam to tak w formie takiego 

żartu, niemniej głos chcę zabrać całkiem poważnie. Proszę państwa na 1 miejscu chciałam 

serdecznie podziękować, pełniłam rolę radnej I kadencję, jestem tzw. nowicjuszem, wiele się 

musiałam nauczyć, obserwowałam swoich starszych kolegów, koleżanki, dziękuję Wam bardzo 

za każde dobre słowo, za każde dobre wsparcie, a przede wszystkim chciałam Wam podziękować 

w imieniu tych ludzi, którym mam zaszczyt służyć i powiem słowo pomagać. Z waszej strony, 

osoby o których mówię, nie będę wymieniać otrzymali, te osoby otrzymały wiele wsparcia 

wymiernego w postaci jakiegoś wsparcia finansowego, dobrej rady, dobrego wsparcia, kochani 

Wam wszystkim którzy pomogliście moim podopiecznym składam Wam serdeczne 

podziękowania. Regina właściwie powinnam się do Ciebie zwrócić i zwracam się Szanowna Pani 

przewodnicząca tu w imieniu Nas wszystkich koleżanek i kolegów dziękujemy Ci serdecznie za 

to, ja zawsze w pracy na nasze przełożone myśmy mówiły mamy, Ty Nam tak troszkę 

matkowałaś, jak prawdziwa mama. Ostatni okres był trudny, rodził tam różne pomysły w 

głowach, a Ty właśnie zawsze ta agresja, te słowo na bok uspokójcie się i za to a przynajmniej 

wszyscy moi koledzy i koleżanki bardzo serdecznie Ci dziękujemy za każde słowo wsparcia, 

dobre słowo. Kochana niech Ci się dobrze dzieje, bardzo Ci dziękujemy, wszystkiego 

najlepszego.  

 

Przew. Rady- Bardzo dziękuję, naprawdę dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, no to już tak de 

facto zakończyliśmy, ale jeszcze nie zamykam obrady. No trochę nie tak to sobie dzisiaj 

wyobrażałam proszę państwa, bo nawet ten apel z mojej strony, żeby jednak powstrzymać się 

przed tego typu powiedzmy wystąpieniami na koniec, bo zdawałam sobie sprawę, że w tym 

okresie takim kampanijnym zawsze może coś takiego kogoś pokusić, żeby powiedzieć nie to co 

trzeba. Szanowni Państwo dzisiaj ostatnia sesja przede wszystkim ta ostatnia sesja powinna się 

jednak zakończyć podziękowaniami, bo były to 4 lata, 4 lata nasze w większości kolejnej 

kadencji, 4 lata i ciągnęliśmy powiedzmy praktycznie wszystkie zadania, które już swego czasu 

były zapisane w strategii ileś tam lat temu, zawsze chcieliśmy i dążyliśmy do tego, żeby jak 

najwięcej zrobić, żeby jak najwięcej udało nam się funduszy różnych rodzajów pozyskać, żeby 

naprawdę ta nasza gmina dobrze się rozwijała. I proszę państwa trzeba sobie zdać sprawę z tego 

że nasza gmina naprawdę jest w czołówce. W powiecie Gliwickim jesteśmy na 1 miejscu jeżeli 

chodzi o dochód na mieszkańca, więc nie jest prawdą, że radni nic nie robią, że radni jakieś 

prywaty załatwiają czy coś takiego. No nie może się w takim towarzystwie nawet taka myśl 

zrodzić, bo naprawdę wszystkim radnym gorąco dziękuję za zaangażowanie. Radni są coraz 

bardziej świadomi tego i naprawdę bardzo starannie się przygotowują i na komisje i do sesji, 

prawie zawsze w komplecie, zresztą przychodzą tutaj i mieszkańcy nieraz na sesję i też, no bo to 

potwierdzić chociaż różnie to bywa. Nasza ostatnia kadencja była kadencją dość szczególną, 

nigdy żeśmy czegoś takiego nie doświadczyli, także różnego rodzaju tu nawet zdarzenia może i 

tym były spowodowane, że były te tarcia, że były jakieś tam niefortunnie wypowiedziane słowa, 

czy inne rzeczy, ale proszę to też zrozumieć. Wiadomo, że każdy jakoś inaczej to widział, ale 

cieszę się z tego żeśmy jakoś dotrwali do końca kadencji w miarę pogodzeni ze sobą. Ta 

szczególna kadencja, znaczy ja nie będę podsumowywać całej kadencji, bo co roku takie 

podsumowanie się robi i zawsze przy przyjęciu uchwały budżetowej z wykonania budżetu na 

poszczególne lata dość szczegółowo są sprawozdania robione w tym temacie. No tego roku nie 

podsumujemy, chociaż mamy pełną świadomość, że ten rok będzie rzeczywiście rokiem 

szczególnym. Tak jak już tu kolega z komisji rewizyjnej powiedział, że te półrocze wskazuje na 

to, że z wykonaniem tego budżetu nie będzie najlepiej, dopiero to podsumuje przyszła rada, ale 

my tego mamy pełną świadomość i nie wszystko udało się, na pewno były różne czynniki, 

warunki, nie wchodzę w szczegóły. Moi drodzy jeszcze raz wszystkim bardzo, bardzo serdecznie 

wam dziękuję, dziękuję Pani burmistrz, dziękuję pracownikom urzędu, panu sekretarzowi, panu 

skarbnikowi, pani mecenas, która prowadziła ostatnimi miesiącami obsługę prawną, wszystkim 
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urzędnikom oczywiście naszego urzędu, którzy naprawdę w nielicznej ilości, ale starają się 

podołać wszystkim wyzwaniom i zadaniom, które przed samorządami są stawiane, a jest ich coraz 

więcej. Dziękuję bardzo wszystkim dyrektorom jednostek pomocniczych, dziękuję wszystkim 

dyrektorom szkół, przedszkoli, dziękuję sołtysom, przewodniczącej rady mieszkańców, dziękuję 

radnym powiatowym, którzy też czasami nas odwiedzali, chociaż zawsze dostawali informację, 

czy wręcz zaproszenia na sesję, no ale różnie to bywa, co też rozumiemy, ale można było z nimi 

mieć kontakt i można było z tego korzystać. Dziękuję wszystkim mieszkańcom, którzy też 

czasami się pojawiali na naszych sesjach, ja już to kiedyś powiedziałam, że zupełnie inaczej się 

pracuje, jeżeli powiedzmy mamy jakąś tam publikę, może trochę źle powiedziane ale, że ktoś tego 

słucha, że ktoś przychodzi zainteresowany tym co się dzieje, bo nie wszystkie informacje które z 

tej naszej pracy wypływają na zewnątrz, czasami wypływają w różnego rodzaju formach, o czym 

też się przekonujemy. No niestety takie są czasy, takie jest społeczeństwo dziś no i tak to 

Szanowni Państwo wygląda. Także na razie na tyle, ja sobie jeszcze pozwolę. 

 

Składanie podziękowań przez Przewodniczącą Rady Miejskiej każdemu radnemu z osobna.  

 

Przew. Rady- Szanowni państwo myślałam, że właśnie w takiej fajnej atmosferze się ta sesja 

zakończy, ale mam nadzieję, że trochę żeśmy Was rozbawili. Jeszcze Pani burmistrz prosiła o 

głos, proszę.  

 

Pełniąca funkcję Burmistrza- Dziękuję bardzo. Dziś ostatnia sesja tej kadencji i oczywiście nie 

może zabraknąć również słów z mojej strony, ponieważ te ważne dzisiejsze, dzisiejsza ważna 

sytuacja myślę, że jest istotna dla funkcjonowania urzędu, dla radnych, jak i dla samych 

mieszkańców, dlatego z mojej strony chciałam powiedzieć kilka słów, a mianowicie chciałam 

serdecznie podziękować przede wszystkim pracownikom urzędu za ich pracę, pracę 

profesjonalizm w działaniu, dziękuję panu sekretarzowi Panu Kazimierzowi Kaczmar za dobre 

słowo za wsparcie, dziękuję Panu skarbnikowi, Panu Leszkowi Pietrasińskiemu za dokładne 

pilnowanie budżetu naszej gminy, dziękuję wszystkim dyrektorom jednostek podległych za 

zaangażowanie i dynamiczne kierowanie swoimi pracownikami. Dziękuję sołtysom za 

wsłuchiwanie się w głosy mieszkańców jak i przekazywanie tych relacji do urzędu, dziękuję 

radnym za wyjątkową determinację i aktywność, wszyscy bowiem wiedzą, że dobro gminy jest 

najważniejsze i chciałam podziękować Wam drodzy mieszkańcy za to że jesteście, bo oczywiście 

bez Was nie byłoby Nas i pozwolę sobie powiedzieć taki cytat: „Nic bez Ciebie, nic bez Nas.” 

Praca urzędu to wielokrotnie podejmowanie bardzo trudnych decyzji, dziękuję, że mogliśmy 

wspólnie te problemy rozwiązywać, ponieważ wiemy, że przed urzędem nie może być problemu, 

który nie znajdzie swojego rozwiązania. Chciałabym na zakończenie życzyć wszystkim 

pomyślności, zdrowia i radości z życia. Dziękuję.  

 

Przew. Rady- Proszę państwa, nadszedł koniec, zamykam XLIV sesję Rady Miejskiej w 

Sośnicowicach. 

 

11. Zakończenie obrad. 

 
 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Sośnicowicach 

 

Przygotował(a): Daria Wojtal  


